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СРБИЈА

ДАЧИЋ: ПРИШТИНА НЕ МОЖЕ ДА УЂЕ НИ У ЈЕДНУ ОРГАНИЗАЦИЈУ БЕЗ
ДОГОВОРА СА БЕОГРАДОМ

БЕОГРАД, 18. децембра 2018. (Бета) - Министар спољних послова Ивица Дачић оценио
је 18. децембра да Приштина не може да уђе ни у једну међународну организацију,
независно од тога ко стоји иза ње, док не постигне договор са Београдом. Гостујући на
Радио-телевизији Војводине, Дачић је казао да Приштина данас нема ни просту, а камоли
двотрећинску већину потребну за чланство у одређеним организацијама. "Признање
'Косова' повукло је 12 земаља и тај процес ће се наставити. Формално скоро исти број
држава признаје односно не признаје 'Косово'. Ја више не могу да зауставим процес
повлачења признања, земље се саме јављају. Наш циљ је да не могу иза леђа Србији да
заокруже независност", рекао је Дачић. Он је оценио да је седница Савета безбедности
УН поводом формирања косовске војске била корисна јер се како је рекао, видело ко
мисли да Резолуција 1244 више није валидна. "Тражили смо седницу Савета безбедности
јер је прекршена Резолуција 1244 и да би се свака чланица изјаснила о томе. Није се
очекивало да се донесе било каква одлука, нити се припремао неки документ за усвајање.
Нико није тражио да се седница не одржи већ су три силе плус Холандија и Пољска
тражиле да буде затворена за јавност, преломила је Обала Слоноваче која је заказала
седницу и у дискусији изнела да је Резолуција 1244 прекршена", рекао је министар. Дачић
је поновио да наставка дијалога са Приштином нема док не буде повучена одлука о
повећању таксе на увоз робе из Србије на 100 одсто. "Њихов циљ је да направе нешто и
да све доведу у позицију да је то свршен чин. Они желе свима да кажу како су
незадовољни и како могу да направе проблем. Наставка дијалога као да се ништа није
десило, свакако неће бит, односно може бити састанака али разговора о темама из
дијалога неће бити док не укину таксе", казао је Дачић. Он је додао да се неће десити да
Београд призна једнострану проглашену независност Косова и упозорио како је рекао,
"све на време" да уколико војска "Косова" физички нападне Србе на северу Покрајине,
држава Србија неће имати друго решење осим да помогне свом народу "на било који
начин". "Они не могу да разумеју да ми другог пута осим овог, немамо. Наш пут који је
усмерен на прихватање независности 'Косова', не постоји. Само нас немојте доводити у
ситуацију да немамо решења осим оног које трајно може угрозити мир и стабилност у
региону", казао је Дачић.

ВУЧИЋ: УН ДА У БУДУЋНОСТИ ПРЕУЗМУ ВЕЋУ УЛОГУ У ЦЕЛОКУПНОМ
ПРОЦЕСУ СА ПРИШТИНОМ

БЕОГРАД/ЊУЈОРК, 17. децембра 2018. (Бета) - Председник Србије Александар Вучић
изјавио је 17. децембра у Њујорку да је након недавних потеза Приштине врло забринут и
уплашен за будућност не само српског народа и Србије, већ и целокупног региона
Западног Балкана, и позвао УН да у будућности преузму већу улогу у целокупном процесу
дијалога Београда и Приштине. "Србија је увек спремна да настави процес дијалога.
Позивам УН да преузму већу улогу у будућности. Немамо ништа против диајлога под
покровитељством ЕУ, али желимо да се УН више укључи у целокупни процес. Приштина
мора да повуче те ужасне тарифе и друге потезе, а ми ћемо наћи начина да обезбедимо
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безбедност српског народа", казао је Вучић на седници Савета безбедности УН. Вучић је
поручио да је Србија спремна да настави процес дијалога, али да Приштина мора да
повуче "ужасне тарифе" од 100 одсто на српску робу, као и друге потезе, који нису у
складу са 21. веком. Упитао је из којег документа проистиче суверено право Приштине да
оснује своју војску. "Где је то написано, у ком документу? То није написано у њиховом
уставу", рекао је Вучић и додао да унапред може рећи да то нигде не пише. Он је истакао
да је Србија уложила огромне напоре и много труда како би одржала и успоставила мир и
спокој у целокупној регији Западног Балкана. "Србија је одувек чинила све да би очувала
стабилност и мир широм регије. Чинили смо све што смо могли како бисмо се суздражали
на провокације из Приштине. Ми се суздржавамо од тога да вучемо погрешне потезе због
будућности, јер смо јако лоше прошли у прошлости и не желимо да наша деца проводе
време у сукобима", поручио је председник Србије. Он је казао да Србија не прихвата
фразе у којима се обе стране позивају да нешто учине или не учине, јер је, како је рекао,
учинила скоро све како би спровела у дело све оно што је до сада договорено, док
Приштина није формирала Заједницу српских општина што је договорено Бриселским
спрозумом. Подсетио је да је српска страна испунила све из првог споразума потписаног
у априлу 2013, као и да је Београд учинио много уступака, док Приштина ни данас, после
2070 дана, није формирала ЗСО и нема намеру да то учини у будућности. Према његовим
речима, Србија је испунила све везано за судство, споразум о полицији, споразум о
телекомуникацијама, учешћу у општинским изборима по косвоском закону... "Апсолутно
све што смо потписали", казао је Вучић и додао да је упозоравао и Приштину и
представнике ЕУ, јер се преговори са Приштином воде под окриљем ЕУ, да не тера
Србију у ситуације провокација. "Србија је једина суверена и независна држава по
Резолуцији 1244 СБ УН. Преклињали смо их да не иду на гласање за чланство у
Интерполу, Унеску и другим организацијама и међународним телима", казао је Вучић и
додао да када су на гласању за Интерпол добили мање од 50 одсто гласова почели су да
окривљују Србију као да је то њена грешка. "Као да је требало да их подржавамо, као да
је то била нека наша обавеза. Наравно да није, било је много земаља широм света које су
гласале против њиховог чланства", казао је Вучић и подсетио да су потом уследиле
ужасне тарифе на робу из Србије и БиХ. Вучић је казао да је Приштина увођењем тарифа
од 100 одсто на српску робу угрозила целокупну српску заједницу на КиМ и прекршила
све споразуме ЕУ. "Можете ли замислити некога у 21. веку ко спречава слободну трговину
људи и добара", упитао је Вучић. Говорећи о повратку српског народа на КиМ, Вучић је
казао да је то територија са најмањом стопом повратника у свету. "Само 1,5 одсто људи
се вратило на своја огњишта. Такав проблем не постоји у целом свету, не постоји ништа
томе слично", казао је Вучић. Навео је пример Богдана Митровића из села Мушутиште,
који је притворен када је отишао у своје село да види остатке свог разрушеног дома. "То је
само један пример онога што раде Србима који се усуде да обиђу своја огњишта и своје
куће", казао је Вучић. Након обраћања на енглеском језику, Вучић је затражио дозволу, а
потом се и обратио Србима на КиМ на српском језику: "Даме и господо Срби, браћо и
сестре Српкиње из Њујорка са седнице Савета безбедности УН захваљујем Вам на свему
кроз шта сте прошли и кажем вам да је Србија уз вас и да ће увек бити уз вас".

ВУЧИЋ И ГУТЕРЕШ О ЈЕДНОСТРАНИМ ПОТЕЗИМА ПРИШТИНЕ

БЕОГРАД, 18. децембра 2018. (Бета) - Председник Србије Александар Вучић и
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генерални секретар УН Антонио Гутереш разговарали су у понедељак увече у Њујорку о
једностраним потезима Приштине и ситуацији у региону, саопштено је 18. децембра из
Председништва. Вучић је захвалио генералном секретару на томе што је својим
саопштењем изразио забринутост због одлуке Приштине да формира оружане снаге и
нагласио да је Приштина својим потезима угрозила регионалну стабилност. Он је истакао
да се Србија и даље залаже за наставак дијалога, након што Приштина повуче
ирационалне одлуке. Председник Србије је рекао да Србија придаје посебан значај
присуству и деловању УНМИК на КиМ, имајући у виду да је политичко-безбедносна
ситуација на КиМ још увек нестабилна, наводи се у саопштењу. "Присуство и деловање
УНМИК на КиМ је од кључног значаја за Србију будући да је оквир УН, заснован на овој
резолуцији, гарант статусне неутралности међународног присуства у Покрајини", рекао је
председник Вучић и затражио веће учешће УН у решавању косовског питања.

МОГЕРИНИ: ПРИШТИНА ДА УКИНЕ ЦАРИНЕ, ВОЈСКА ЛОШ ПОТЕЗ, ОПАСНО АКО
НЕ БУДЕ ДИЈАЛОГА

БРИСЕЛ, 18. децембра 2018. (Бета) - Висока представница Европске уније Федерика
Могерини је 18. децембра у Бриселу изјавила да ЕУ тражи од власти у Приштини да укину
царине од 100 одсто на увоз из Србије, нагласила да је став и ЕУ и НАТО да формирање
војске "Косова" мора бити сагласан Уставу, постепен процес у који ће бити укључене све
стране и упозорила да је "алтернатива дијалогу опасна". Могерини је то изјавила на
заједничкој конференцији за штампу са српском премијерком Аном Брнабић по завршетку
заседања Савета за стабилизацију и придруживање ЕУ-Србија, и подвукла да
"алтернативе суштинском дијалогу нема", јер би тад запретила опасност за све. Она је
предочила да је увођење царина од сто одсто на увоз из Србије "јасно кршење споразума
ЦЕФТА и духа Споразума о стабилизацији и придруживању ЕУ-'Косово', додавши да је то
у "истинском интересу 'Косова'" и да су она и европски комесари Јоханес Хан и Сесилија
Малмстрем понудили Приштини да се тај проблем реши. Српска премијерка је подвукла
да је стратетигијски циљ Србије чланство у ЕУ и да су власти у Београду, уз осетно
убрзавање реформи у владавини права и слободе медија, поред осталог, опредељене за
дијалог с Приштином, али је упозорила да су последњи потези приштинских власти
"највећа претња регионалној стабилности и миру". Брнабић је указала на чињеницу да је
Србија испунила све договоре постигнуте у дијалогу, док власти у Приштини ни после
више од пет година нису ни корака макле у спровођењу кључне ставке у Бриселском
споразуму, а то је формирање Заједнице српских општина. Она је рекла да је
неприхватљиво да Приштина док траје дијалог настоји да изнуди своје чланство у
међународним организацијама, сматрајући да Србија, што нема никакве логике, нема
право да то заустави. Висока представница Могерини је истакла да верује да преговори
Србије о чланству с ЕУ могу напредовати још брже, али је подвукла да је зато нужно да
власти у Београду поспеше реформе у владавини права, избора, слободе изражавања.

ЂУРИЋ СА АМБАСАДОРОМ НЕМАЧКЕ: БЕОГРАД ОПРЕДЕЉЕН ЗА МИРНО
РЕШАВАЊЕ НЕСУГЛАСИЦА СА ПРИШТИНОМ

БЕОГРАД, 18. децембра 2018. (Бета) - Директор Канцеларије Владе Србије за Косово и
Метохију Марко Ђурић рекао је 18. децембра у разговору са амбасадором Немачке у
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Србији Томасом Шибом да је Београд опредељен за дијалог и мирно решавање
несугласица са Приштином, али да ствари у политичком смислу морају бити враћене на
пређашње стање како би било какви разговори уопште имали смисла. Како је саопштила
Канцеларија за Косово и Метохију, Ђурић је у разговору са Шибом изразио забринутост
због наставка процеса дестабилизације региона услед низа једностраних, провокативних
потеза Приштине. Ђурић је упозорио да је "формирање такозване косовске војске
најдиректнији напад на регионални мир и стабилност и најфлагрантније кршење
међународног права", наводи се у саопштењу. Он је казао да је Приштина увођењем
трговинске блокаде за производе из централне Србије, изношењем нереалних очекивања
од преговора, избором новог преговарачког тима и ултиматумима према ЕУ, заправо
затворила врата дијалогу.

ЕКОНОМИЈА

КИНЕСКА КОМПАНИЈА "ЗИЂИН" ЗВАНИЧНО ПРЕУЗЕЛА РТБ БОР

БЕОГРАД, 18. децембра 2018. (Бета) - Кинеска компанија "Зиђин" 18. децембра је
званично преузела Рударско-топионичарски басен Бор и уплатила 350 милиона долара за
докапитализацију. Уговор о приступању новог члана (Уговор о преузимању) потписали су
у Београду министар рударства и енергетике Србије Александар Антић и старији
потпредседник и извршни директор "Зиђина" Џорџ Фанг. Договорено је да се убудуће
борска компанија зове "Зиђин Бор копер", а касније ће бити придодат и назив Србија.
"Зиђин" је изабран за стратешког партнера јер је на тендеру понудио куповину удела од
63 одсто у РТБ-у, бизнис план у вредности 1,26 милијарди долара, у оквиру којих је и
обавезујућих 350 милиона долара за докапитализацију. Кинеска компанија се додатно
обавезала да ће обезбедити 200 милиона долара за измирење дуга РТБ-а Бор. Министар
рударства и енергетике Александар Антић рекао је новинарима да ће "Зиђин"
инвестирати у побољшање производње, отварање нових рудника и повећање
ефикасности у Србији, као и да ће значајно повећати производњу у РТБ-у Бор. "У
борском басену ће се после три године производити око 80.000 тона бакра и сопственог
концентрата, а већ после шесте године очекујемо производњу од 120.000 до 150.000 тона
концетрата бакра. То је велико повећање с обзиром на то да се данас тамо производи
око 42.000 тона", казао је Антић. Министар је истакао да ће се после завршеног
инвестиционог периода од шест година у РТБ-у Бор производити од 200.000 до 250.000
тона катодног бакра чиме ће Србија постати трећи највећи произвођач бакра у Европи.
Антић је подсетио да ће "Зиђин" исплатити "историјске" дугове РТБ-а чиме ће се борски
басен стабилизовати као један од најзначајнијих сегмената српске привреде. "То ће бити
значајно за читав низ наших субјеката, почевши од Фонда за развој који ће бити јачи за 20
милиона долара, као и за Електропривреду Србије. За рудну ренту Министарства
финансија и Министарства рударства и енергетике, Фонд за заштиту животне средине,
Агенцију за осигурање депозита, Поштанску штедионицу и читавих низ банака биће
уплаћено готово 200 милиона долара", казао је он. По његовим речима, "Зиђин" је моћна
рударска компанија која послује у 10 земаља и остварује значајне рударске и пословне
резултате. "Та компанија је гарант да ће се у Бору остваривати рударска производња у
складу са највећим светским стандардима и када је у питању ефикасност и квалитет, али
и заштита на раду и екологија", оценио је Антић. Он је указао је да је преузимање борског
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басена од стране "Зиђина" један од најбољих процеса кроз који је Србија прошла у
периоду приватизације и стратешких партнерстава. "Борски басен ће се убудуће значајно
развијати и имаће снажну инвестициону политику, запошљаваће нове људе и чувати
радна места", рекао је министар. Додао је да ће ускоро бити одржана и прва седница
Одбора директора и седница Управног одбора како би се именовала нова управа РТБ-а
Бор. Старији потпредседник и извршни директор "Зиђина" Џорџ Фанг рекао је да се
пословање те компаније подудара са пословањем РТБ-а Бор, независно од тога да ли се
ради о злату или бакру. "Ово је прекретница за РТБ и компанију 'Зиђин', али је и важан
дан за односе Србије и Кине и надам се да ћемо успети да побољшамо менаџмент,
производњу и топионице борског басена", казао је он. Амбасадор Кине у Србији Ли
Манчанг казао је да је преузимање РТБ-а почетак сарадње Србије и Кине. "Србија је
уложила велики труд у овом пројекту. У протеклих неколико година је између наше две
земље потписано и реализовано много пројеката, али очекујем да их убудуће буде још
више", рекао је Ли. Компанија "Зиђин" један је од највећих кинеских произвођача злата, а
друга по величини у производњи бакарне руде. У девет земаља запошљава 17.500
радника, а прошле године била је на 22. позицији највреднијих рударских компанија у
свету чије су акције на берзи.  
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